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PNL depune
moþiune simplã
împotriva
ministrului
Energiei

Conducerea PNL a decis, ieri,
elaborarea unei moþiuni
simple împotriva ministru-

lui Energiei Toma Petcu care sã ra-
diografieze dezastrul neimaginabil
care existã în domeniul energiei,
ne-a declarat, ieri, deputatul Virgil
Popescu, vicepreºedintele Comisiei
de Industrii ºi Servicii din Camera
Deputaþilor.

Domnia sa ne-a explicat: “O sã fa-
cem o radiografie a întregului sistem
energetic naþional în acest an. O sã
analizãm creºterile de preþ la energie
electricã din ianuarie ºi din august,
majorãrile preþurilor la gaze natura-
le, creºterea extrem de mare a preþu-
lui la energia termicã din aceastã iar-
nã. De asemenea vom avea în discu-
þie exploatãrile din Marea Neagrã,
problemele din Valea Jiului, dar ºi
managementul din companiile din
energie unde statul este acþionar, de-
valizarea acestora prin luarea banilor
prin 90% dividende ºi lãsarea lor
fãrã fonduri de investiþii”.

Domnia sa ne-a asigurat cã moþiu-
nea va fi cu certitudine aprobatã în
totalitatea ei lunea viitoare în ºedinþa
Biroului Executiv, urmând ca marþi
sã fie depusã la Parlament.

Virgil Popescu ne-a spus cã, prin
aceastã moþiune, PNL va cere demi-
sia de onoare a ministrului Toma Pet-
cu pentru modul cum administreazã
energia care este un domeniu vital al
economiei româneºti. (A.S.)

2 lei

ÎN CAZUL ANULÃRII DECIZIEI DE FUZIUNE A BÃNCII
CU SOCIETÃÞI DIN GRUP,

SIF Oltenia a pierdut procesul
cu BCR

Tribunalul Bucureºti a respins
cererea SIF5 Oltenia de anu-
lare a deciziei acþionarilor

Bãncii Comerciale Române
(BCR) de fuziune a bãncii cu
societãþile imobiliare din grup
- BCR Real Estate Manage-
ment SRL ºi Bucharest Finan-
c ia l P lazza SRL, re iese
dintr-un raport transmis Bur-
sei de Valori Bucureºti.

Potrivit acestuia, SIF5 are
drept la apel în 30 de zile de la
comunicarea deciziei, iar repre-
zentanþii companiei ne-au spus
cã vor utiliza aceastã cale de atac.

În decembrie 2016, SIF Oltenia a
dat în judecatã BCR, deschizând

douã dosare, în condiþiile în care nu a
fost de acord cu decizia acþionarilor
de fuziune a bãncii cu societãþile

imobiliare din grup - BCR Real Estate
Management SRL ºi Bucharest Fi-
nancial Plazza SRL.

SIF Oltenia este singura dintre
SIF-uri care a rãmas în acþionariatul
BCR, cu un pachet de 6,3%, dupã ce,

în 2011, celelalte SIF-uri ºi-au
fãcut exit-ul, în urma unor înþe-
legeri cu acþionarul majoritar
al bãncii, Erste Bank.

SIF Oltenia îºi evalueazã
participaþia la BCR la 463,28
milioane de lei, potrivit rapor-
tului de la jumãtatea anului.

Având în vedere procesul in-
tentat, SIF5 nu mai are dreptul
de retragere oferit acþionarilor
care nu au fost de acord cu fu-

ziunea.

A.A.

6 TRILIOANE DE DOLARI

Averea miliardarilor,
la maximul

ultimului secol
l UBS: “Cea mai mare concentraþie de bogãþie de la începutul secolului al
XX-lea” l Capgemini: “Numãrul HNWI a crescut cu 7,5% în 2016”
l Credit Suisse Research Institute: “1% din populaþia planetei deþinea,
anul trecut, 50,8% din averea globalã”

A
verea miliardarilor lumii
a ajuns la 6.000 de mi-
liarde de dolari, maxi-
mul ultimului secol, o

asemenea concentraþie a bogãþiei ne-
maifiind întâlnitã de pe vremea de
glorie a familiilor Carnegie, Rocke-
feller ºi Vanderbilt, la începutul se-
colului al XX-lea, potrivit The Guar-
dian.

Miliardarii ºi-au majorat averea
cumulatã la nivel global cu aproape
20% anul trecut, pânã la un record de
6 trilioane de dolari (4.500 de miliar-
de de lire sterline) - mai mult decât
dublul PIB-ului realizat de Marea
Britanie. Existã acum 1.542 de mi-
liardari în dolari în întreaga lume,
potrivit unui raport UBS/PwC, citat
de publicaþia britanicã.

Josef Stadler, autorul principal al
raportului, a declarat cã clienþii sãi
miliardari sunt preocupaþi de faptul
cã creºterea inegalitãþii dintre bogaþi
ºi sãraci ar putea duce la un declin.

Stadler explicã: “Suntem într-un
punct de inflexiune. Concentrarea bo-
gãþiei este la fel de ridicatã ca în 1905,
iar miliardarii sunt îngrijoraþi. Proble-

ma este puterea de multiplicare, care
face ca banii mari sã fie ºi mai mari ºi
întrebarea este în ce mãsurã este viabil
acest lucru ºi în ce moment va interve-
ni societatea ºi va reacþiona advers”.

Fondul Monetar Internaþional a
afirmat recent cã guvernele occiden-
tale ar trebui sã forþeze primii 1%
dintre persoanele cu venituri mari sã
plãteascã mai mult ca impozite, pen-
tru a încerca sã reducã nivelurile pe-

riculoase de inegalitate.
Unii dintre miliardari, precum Bill

Gates, Warren Buffet sau Michael
Bloomberg, s-au angajat sã îºi done-
ze averile. Unii susþin cã, prin aceste
donaþii, miliardarii obþin scãderea
taxelor ºi impozitelor.

RAMONA RADU,
ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 7)

TOTUL CU EXCEPÞII NU E TOTUL

Bogdan Chiriþoiu este dispus sã accepte
ºi tranzacþii de gaze, ocolind bursa
l Preºedintele Consiliului Concurenþei: “Producãtorii de energie
regenerabilã ºi cei de gaze din Marea Neagrã – posibil sã fie exceptaþi de
la tranzacþionarea pe bursã” l Astãzi, în Comisia de Industrii ºi Servicii
este programat sã se discute proiectul de lege privind aprobarea Ordonanþei
de urgenþã a Guvernului nr.64/2016

Consiliul Concurenþei este dispus
sã accepte exceptarea produ-
cãtorilor de energie regene-

rabilã ºi a celor de gaze din Marea
Neagrã de la regula privind obligaþia
de tranzacþionare pe bursã, a decla-
rat, ieri, Bogdan Chiriþoiu, preºedin-
tele instituþiei, în cadrul unei confe-

rinþe pe teme energetice. Domnia sa
a explicat:

“Problema pe care o avem în
România este cã producãtorii mari
de electricitate pe care îi avem sunt
de stat ºi pe firmele mari de stat le su-
spectãm de corupþie. De aici ºi inter-
dicþia ca aceste companii sã poatã

face contracte bilaterale pe termen
lung, pentru cã ne e fricã de cum
le-ar face, ce s-ar întâmpla cu aceste
contracte dacã lãsãm marii producã-
tori de stat sã le încheie”.

ANCUÞA  STANCIU

(continuare în pagina 2)

FLORIN JIANU, CNIPMMR:

“Trecerea contribuþiilor
de la angajator la angajat
nu va determina scãderea
salariilor nete”

Trecerea contribuþiilor de la
angajator la angajat nu va de-
termina scãderea salariilor

nete, deoarece firmele se confruntã
cu o lipsã de personal, a declarat,
ieri, Florin Jianu, preºedintele Con-
siliului Naþional al Întreprinderilor
Private Mici ºi Mijlocii din Rom-
ânia (CNIPMMR).

Domnia sa a declarat: “În ceea ce
priveºte transferul contribuþiilor de
la angajator la angajat, nu existã ni-
cio þarã din lume în care contribuþii-
le sã fie numai la angajat. De altfel,
acele bâlbe publice pe care le-aþi vã-
zut din partea Ministerului de Fi-
nanþe cum cã e o directivã la nivel
european pe care nu ºtiau exact cum

sã o defineascã ºi la ce anume face
referire... noi am identificat acea di-
rectivã care interzice în mod clar ca
fondurile pentru acel fond de crean-
þe salariale sã fie transferate cãtre
angajat”.

CNIPMMR a realizat un son-
daj, în perioada 19-27 octombrie
printre reprezentanþii mediului de
afaceri din România, privind tre-
cerea contribuþiilor de la angaja-
tor la angajat, iar 82% dintre cei
aproape 1000 de respondenþi nu
susþin aceastã modificare a Codu-
lui Fiscal.

RAMONA RADU

(continuare în pagina 4)

De ce se teme Parlamentul European de transparenþã?
“Dacã parlamentarii UE ar fi ne-

voiþi sã declare modul în care îºi
cheltuiesc sumele alocate lunar,
atunci vor fi criticaþi aºa de mult,
încât nu vor mai putea sã
munceascã”, a declarat avo-
catul Parlamentului Europe-
an în faþa Curþii de Justiþie a
Uniunii Europene, dupã cum
scria recent ediþia europeanã
a publicaþiei Politico.

De ce s-a ajuns în faþa
CJUE? Deoarece un grup de
jurnaliºti a cerut PE, în 2015, o listã a
cheltuielilor membrilor sãi pe baza
legislaþiei cu privire la dreptul acce-
sului la informaþie. Parlamentul Eu-
ropean a refuzat cererea ºi a justificat
decizia prin “povara excesivã” de-
terminatã de colectarea documente-
lor necesare, dupã cum mai scrie

Politico.
Anul trecut valoarea totalã a chel-

tuielilor cu salarii, deplasãri ºi de
funcþionare a birourilor parlamenta-

re s-au ridicat la circa 450 de
milioane de euro.

“Dacã totul ar fi vizibil,
atunci s-ar exercita o mare pre-
siune asupra membrilor parla-
mentului european”, a declarat
avocatul Parlamentului Euro-
pean în faþa Curþii Europene de
Justiþie, iar astfel “parlamenta-

rii ar fi cenzuraþi ºi nu ar fi capabili
sã-ºi exercite mandatul”.

“Parlamentarii europeni trebuie sã
dispunã de spaþiul necesar pentru a
gândi”, a mai susþinut avocatul, mai
ales cã activitatea lor “este extrem de
transparentã”, în condiþiile în care
cetãþenii pot intra pe site-ul Parla-

mentului pentru a vedea ce fac repre-
zentanþii lor în comitete.

Dar oare la ce gândesc parla-
mentarii europeni, când puterea lor le-
gislativã se rezumã la aprobarea pro-
iectelor legislative trimise spre apro-
bare de Comisia Europeanã? Poate
cã au fost ºi respingeri, însã nu îmi
amintesc de vreo lege cu adevãrat
importantã care sã fie returnatã Co-
misiei.

Sã fie ilustrele gânduri îndreptate
cãtre dezastrul ecologic reprezentat
de numãrul imens al documentelor
stocate pe hârtie sau aceasta este ex-
clusiv reciclatã?

Dupã cum a declarat avocatul
Parlamentului European în faþa
CJUE, “existã circa 900.000 de
hârtii individuale aferente cheltu-
ielilor de deplasare în perioada

2011 – 2015”, iar acestea reprezin-
tã ”doar vârful aisbergului de docu-
mente”.

Mai mult, reprezentanta PE a pre-
cizat cã uneori nu existã documente
justificative, în special în cazul
aºa-numitei Alocaþii Generale de
Cheltuieli, a cãrei valoare lunarã este
de circa 4.300 de euro ºi care este
transferatã direct în contul bancar al
parlamentarilor.

Avocatul PE a mai declarat în faþa
CJUE cã “accesul la informaþia ce-
rutã de jurnaliºti ar reprezenta o vio-
lare a vieþii private a parlamentari-
lor”. Avocatul jurnaliºtilor a respins
aceastã concluzie ºi a subliniat cã
“dorim informaþii referitoare doar la
activitatea profesionalã a parlamen-
tarilor”.

Dar cetãþenii de ce nu mai au acest

drept, la viaþã privatã, într-o societa-
te care a devenit a “supravegherii
multilateral dezvoltate” în numele
diverselor lupte pe care le poartã au-
toritãþile europene?

“Nu pot sã trec peste ºocul provo-
cat de ceea ce am auzit”, a declarat
dupã audiere Anuška Deliæ, mem-
bru al echipei de jurnaliºti care a tri-
mis cazul în faþa CJUE, pentru Poli-
tico.

Decizia Curþii de Justiþie a Uniunii
Europene în acest caz a fost amânatã
pânã la o datã nespecificatã.

Din pãcate, lipsa de transparenþã a
Parlamentului European reprezintã
doar o micã parte a unui sistem biro-
cratic monstruos care favorizeazã
“dezvoltarea” necontrolatã a corup-
þiei.

(continuare în pagina 7)

CÃLIN
RECHEA

BNR A INJECTAT LICHIDITATE ÎN PIAÞA BANCARÃ, PENTRU A
PATRA OARÃ ÎN OCTOMBRIE

Ionuþ Dumitru: “Statul a transformat
excedentul de lichiditate al bãncilor
în deficit”

Banca Naþionalã a României
(BNR) a injectat, ieri, peste
4,12 miliarde lei în piaþa

bancarã, aceasta fiind a patra opera-
þiune repo efectuatã de Banca Cen-
tralã în luna octombrie, dupã ce in-
dicele ROBOR a început sã creascã
într-un ritm accelerat.

Celelalte inserþii de lichiditate din
aceastã lunã au fost de peste 1 miliard
de lei (în 23 octombrie), de circa 4,13
miliarde lei (în10ale lunii) ºi, respectiv,
9,3 miliarde lei (în 10 octombrie).

Aceste miºcãri ale Bãncii Naþio-
nale vin în contextul în care, pânã în
urmã cu câteva luni, atât reprezen-

tanþii BNR, cât ºi bancherii comer-
ciali susþineau cã sectorul bancar
este inundat cu lichiditate.

“Dacã luãm cuvântãrile BNR de
pânã acum câteva luni, vom vedea cã
piaþa bancarã era supra inundatã cu
lichiditate. Acum, dintr-o datã, se
constatã cã nu mai este lichiditate pe
piaþã. Este foarte ciudat”, a subliniat
Cristian Pârvan, preºedintele Patro-
natului Investitorilor Autohtoni din
România (PIAROM), într-un
interviu acordat ziarului BURSA.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 5)


